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BR.0012.6.6.2023 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Gliwice kadencji 2018-2023, przedłużonej do 30.04.2024 r. 
w dniu 18 kwietnia 2023 r., godz. 15.45 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitała gości 
oraz radnych i zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad: 

1) Informacja dotycząca realizacji zadania pn. „IV Liceum Ogólnokształcące 
ul. Kozielska 1a – wyposażenie strzelnicy”. 

2) Druki sesyjne. 

3) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Zastępca Prezydenta Miasta Ewa Weber, Naczelnik Wydziału 
Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath, Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów 
Mariusz Komidzierski, Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta 
Zaborowska-Gabor, Zastępca Naczelnika Wydziału Edukacji Anna Zuwała oraz Dyrektor 
IV Liceum Ogólnokształcącego nr 4 Aneta Paździor. 

Ad 1) Informacja dotycząca realizacji zadania pn. „IV Liceum Ogólnokształcące 
ul. Kozielska 1a – wyposażenie strzelnicy”. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta Zaborowska-Gabor 
przekazała, że miasto Gliwice otrzymało dofinansowanie na projekt modernizacji strzelnicy 
przy IV Liceum Ogólnokształcącym. Koszt zadania to 2,5 mln zł, kwota otrzymanego 
dofinansowania to 80% wartości zadania. Umowa zostanie podpisana na początku 2024 r., 
dotacja zostanie przekazana miastu w trzech równych transzach. Trwa przygotowanie 
dokumentacji projektowej, która zostanie przekazana na początku maja. Następnie 
zostanie uruchomione postępowanie przetargowe na realizację projektu. Jego część będzie 
realizowana w systemie „Zaprojektuj i wybuduj”. Zakres pracy przewiduje: przygotowanie 
punktu pierwszej pomocy, wyposażenie strzelnicy, modernizację pomieszczeń 
pomocniczych, utworzenie miejsc postojowych, a także remont klatki, która dostępna 
będzie dla osób z niepełnosprawnościami.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Mariusz Komidzierski dodał, że 
dokumentacja projektowa była weryfikowana ze specjalistami z Wojskowej Akademii 
Technicznej, a po zakończeniu realizacji zostanie przeprowadzony audyt. Regulamin 
organizacyjny także jest z nimi konsultowany. 

Radny Stanisław Kubit zapytał, z jakiej broni będzie można korzystać na strzelnicy. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta Zaborowska-Gabor 
odpowiedziała, że będą to kbks-y, karabinki, dostępny będzie także ekran do broni 
laserowej.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Mariusz Komidzierski przekazał, 
że strzelnica będzie miała długość 60 m. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, jakie dokumenty należało złożyć, 
aby przystąpić do konkursu. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta Zaborowska-Gabor 
odpowiedziała, że była to koncepcja projektowa oraz projekt regulaminu organizacyjnego. 
Dokumenty te zostały skonsultowane ze specjalistami ds. obronności.  
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Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, jak wygląda kalendarz prac.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji I Remontów Mariusz Komidzierski odpowiedział, 
że umowa dotacyjna zostanie podpisana na początku 2024 r., zaś w 2023 r. ogłoszony 
zostanie przetarg na wybór wykonawcy projektu. Realizacja prac budowalnych 
zaplanowana jest na 2024 r., płatności będą realizowane w formie zaliczek. System 
„Zaprojektuj i wybuduj” obejmować będzie zakres prac dotyczących instalacji elektrycznej 
oraz wentylacji.  

Radna Agnieszka Filipkowska zapytała, czy na strzelnicy będzie winda dla osób 
z niepełnosprawnościami. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta Zaborowska-Gabor 
odpowiedziała, że od tyłu budynku będzie dojazd dla osób z niepełnosprawnościami wraz 
ze schodołazem.  

Radna Agnieszka Filipkowska zapytała, czy jest jakieś alternatywne rozwiązanie, gdyż 
schodołazy są dosyć przestarzałe, lepsze są platformy.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów Mariusz Komidzierski odpowiedział, 
że kwestia ta zostanie sprawdzona, jednak należy wziąć pod uwagę, że projekt dotyczy 
substancji już istniejącej.  

Dyrektor IV Liceum Ogólnokształcącego Aneta Paździor poinformowała, że martwi 
się pracami budowlanymi i zapytała, czy na czas remontu sala dydaktyczna przy strzelnicy 
zostanie wyłączona z użytku. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta Zaborowska-Gabor 
odpowiedziala, że prace budowlane będą raczej drobne, przeróbki instalacji mogą być 
problematyczne. Należy jednak pamiętać, że wykonawca będzie świadomy, że prace będą 
wykonywana na czynnym obiekcie oświatowym i musi wziąć pod uwagę, że nie może 
zakłócać jego pracy.  

Radny Gabriel Bodzioch zapytał, czy jeżeli koszt realizacji projektu będzie mniejszy, to 
miasto otrzyma 80% tej kwoty, czy środki w wysokości stanowiącej 80% kosztu 
wskazanego w dokumentacji konkursowej.  

Zastępca Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów Marta Zaborowska-Gabor 
odpowiedziała, że konkurs przewidywał dofinansowanie do 80% kosztów kwalifikowanych 
projektu. Jeżeli ich suma będzie mniejsza, niż ta wskazana w dokumentacji konkursowej, 
to miasto otrzyma 80% tej kwoty.  

Brak kolejnych pytań ze strony członków Komisji. 

Ad 2) Druki sesyjne. 

a) Projekt uchwały (druk nr 983) w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury 
pod nazwą Teatr Miejski w Gliwicach poprzez wyłączenie z niego sceny Bajka – Kina 
Amok i włączenie jej do Centrum Kultury Victoria w Gliwicach. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath przekazała, 
że projekt uchwały jest konsekwencją podjętej przez Radę Miasta uchwały intencyjnej 
dotyczącej podziału Teatru Miejskiego i wyłączenia z jego struktur Sceny Bajka – Kina 
Amok i przeniesienia jej do Centrum Kultury Victoria. W projekcie uchwały nie została 
uregulowana kwestia przejścia pracowników z jednej instytucji do drugiej, gdyż to regulują 
przepisy Kodeksu pracy. Cały majątek Sceny Bajka – Kina Amok zostanie przekazany 
bezpłatnie do Centrum Kultury Victoria.  

Zastępca Prezydenta Miasta Ewa Weber dodała, że do Centrum Kultury Victoria 
przechodzi 4 pracowników (3,5 etatu), na warunkach, na których są zatrudnieni w Scenie 
Bajka – Kinie Amok. Jednocześnie od 1 lipca br. przewidziana jest podwyżka wynagrodzeń, 
środki na ten cel zostały zabezpieczone w budżecie Centrum Kultury Victoria.  
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Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 983. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

b) Projekt uchwały (druk nr 986) w sprawie nadania statutu samorządowej instytucji 
kultury pod nazwą Teatr Miejski w Gliwicach. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath przekazała, że 
projekt uchwały przewiduje zmianę statutu Teatru Miejskiego, w związku z włączeniem 
Sceny Bajka – Kina Amok do Centrum Kultury Victoria. Przygotowany został cały nowy 
tekst celem dostosowania do obowiązujących przepisów i wprowadzenia zapisów 
dotyczących wyboru dyrektora jednostki oraz Rady Programowej. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 986. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

c) Projekt uchwały (druk nr 985) zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
samorządowej instytucji kultury pod nazwą Centrum Kultury Victoria w Gliwicach. 

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath przekazała, 
że projekt uchwały przewiduje wprowadzenie do statutu tej instytucji działalności kinowej 
oraz edukacji w zakresie kinematografii. Dodano także nowe źródła pozyskiwania przez 
Centrum Kultury Victoria środków własnych.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, jakie wymogi muszą zostać 
spełnione, aby taki dokument został przygotowany.  

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że statuty muszą być skonsultowane. Konsultacje takie się odbyły.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 985. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

d) Projekt uchwały (druk nr 991) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia nowej umowy dzierżawy i wydzierżawienie 
nieruchomości położonej w Gliwicach, stanowiącej własność Województwa Śląskiego, 
będącej w użytkowaniu wieczystym miasta Gliwice, obejmującej działkę nr 693 
w obrębie Stare Miasto.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 991. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

e) Projekt uchwały (druk 992) zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gliwic 
przez inne niż miasto Gliwice osoby prawne i osoby fizyczne, a także trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  
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Zastępca Prezydenta Miasta Ewa Weber przekazała, że projekt uchwały związany jest 
z procesem przeprowadzania czynności kontrolnych w tego rodzaju jednostkach. Przepisy 
ustawowe dotyczące kontroli są cały czas udoskonalane, a pewne aspekty mogą być 
regulowane na poziomie prawa lokalnego. Zmiany zaproponowane w projekcie uchwały 
mają wzmocnić mechanizmy zabezpieczające wydatkowanie środków z budżetu miasta 
oraz usprawnić kontrolę. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 992. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

f) Projekt uchwały (druk nr 984) w sprawie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta 
Gliwice za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 
kultury.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 984. 

Wynik głosowania: 8 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Ad 3) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Sprawozdanie z realizacji miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla miasta Gliwice na lata 2022-2025 
(w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

b) Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego miasta Gliwice w 2022 r. (w aktach 
sesji Rady Miasta z dnia 20 kwietnia 2023 r.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

c) Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022 
(w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

d) Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 (w zał.) – 
Komisja przyjęła do wiadomości. 

e) Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji 
kultury za 2022 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

f) Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na 
2022 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

g) Odpowiedź w sprawie zaproszenia na posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
(w aktach sprawy BR.0012.16.5.2023) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

h) Pismo Komunikacyjnego Klubu Sportowego „Kolejarz – Gliwice” w sprawie 
wypowiedzenia umowy dzierżawy obiektu sportowego przy ul. Sportowej (w aktach 
sprawy BR.0012.16.6.2023). 

Radny Łukasz Chmielewski przekazał, że Komunikacyjny Klub Sportowy „Kolejarz – 
Gliwice” to stowarzyszenie, nieprowadzące działalności gospodarczej, z dwoma sekcjami 
sportowymi dla dzieci i młodzieży w dyscyplinie hokeja na trawie oraz piłki nożnej. Miasto 
Gliwice wypowiedziało stowarzyszeniu umowę dzierżawy obiektu ze względu na zaległości 
w opłatach. Aktualnie część z nich została spłacona i przygotowano projekt ugody 
dotyczący spłaty pozostałych. Dodatkowo wykazano także pewne nieprawidłowości 
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w budynku znajdującym się przy ul. Sportowej. Jednak jest wola dalszej współpracy, także 
ze strony rodziców dzieci uczęszczających na zajęcia. Do spłaty pozostało ok. 7 tys. zł. 
W Gliwicach brakuje miejsc do trenowania, a „Kolejarz – Gliwice” może zniknąć z piłkarskiej 
mapy Gliwic. Stąd też chęć podjęcia próby rozwiązania tego problemu. Taką informację 
przekazało stowarzyszenie.  

Radna Katarzyna Kuczyńska-Budka przekazała, że przychyla się do propozycji radnego 
Łukasza Chmielewskiego dotyczącej tego konkretnego przypadku, ale także podjęcia 
dyskusji w szerszym zakresie, tj. w aspekcie dostępności miejsc treningowych.  

Zastępca Prezydenta Miasta Ewa Weber przekazała, że gdy dotarła do niej informacja 
o planach wypowiedzenia umowy dzierżawy obiektu przy ul. Sportowej, to zwróciła się 
z prośbą o czas na rozwiązanie tej sprawy. Klub otrzymał kilka propozycji, m.in. aby 
wystąpił z wnioskiem o rozłożenie zaległości na raty. „Kolejarz – Gliwice” tego nie zrobił, 
więc Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka podjęła decyzję o rozwiązaniu 
umowy. Klub otrzymuje dotacje z miasta Gliwice i powinien z tej puli opłacać koszty 
dzierżawy obiektu, a nie generować zadłużenie wobec miasta Gliwice.  

Naczelnik Wydziału Kultury i Spotu Stella Zaborowska-Nawrath dodała, że gdy klub 
składa wniosek o dotację i ją otrzymuje, to może z jej kwoty regulować koszty dzierżawy 
obiektu. W przypadku obiektu przy ul. Sportowej opłata ta wynosiła 350 zł miesięcznie, 
co w skali roku daje kwotę ok. 4 tys. zł. Przez ostatnie cztery lata kwota dotacji jaką 
otrzymał klub „Kolejarz – Gliwice” to 350 tys. zł (łącznie z hokejem na trawie), w tym 
170 tys. zł na dyscyplinę piłka nożna, więc dysponował środkami na utrzymanie bazy. 
Warto dodać, że w 2021 r. kwoty dotacji wzrosły. 

Zastępca Prezydenta Miasta Ewa Weber uzupełniła, że klub miał kilka miesięcy na 
uporanie się z problemami i wystosowanie wniosku o rozłożenie zaległości na raty. 

Radny Marcin Kiełpiński zapytał, czy klub we wniosku o dotację wykazywał te koszty 
jako kwalifikowane.  

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath odpowiedziała, 
że tak i dodała, że do 10 maja br. klub musi zdać obiekt przy ul. Sportowej. 

Radny Adam Michczyński zapytał, czy na ten rok klub otrzymał dotację.  

Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu Stella Zaborowska-Nawrath potwierdziła 
i poinformowała, że gdy doszły informacje, że Wydział Gospodarki Nieruchomościami 
planuje wypowiedzenie umowy dzierżawy, to wystosowano pismo do klubu z zapytaniem, 
czy fakt ten wpłynie na realizację zadania publicznego. Otrzymano odpowiedź, że sytuacja 
ta nie będzie miała wpływu.  

Radny Gabriel Bodzioch przekazał, że dziwi go, że radni nie zostali poinformowani o tej 
sprawie. Warto, aby radni wiedzieli o takich sytuacjach, gdyż pozwoliłoby to rzucić inne 
światło. 

Radny Adam Michczyński zauważył, że to, że Komisja zajmie się sprawą, nic nie zmieni. 
Umowa została wypowiedziana, a do 10 maja br. klub musi zdać obiekt.  

Radny Marcin Kiełpiński zauważył, że pierwotnie obiekt miał zostać oddany do 31 marca 
br., lecz termin ten został przedłużony.  

Komisja ustaliła, że kolejne posiedzenie poświęci tematowi wypowiedzenia umowy 
dzierżawy boiska przy ul. Sportowej. Na posiedzenie to zostanie zaproszona Zastępca 
Prezydenta Miasta Aleksandra Wysocka, a odbędzie się ono 25 kwietnia 2023 r., 
godz. 15.45. 

i) Prośba o wyrażenie opinii w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Gliwice 
za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego na 
dzień 31 grudnia 2022 r.  

Komisja zaplanowała, że posiedzenie poświęcone sprawozdaniu z wykonania budżetu 
miasta Gliwice za 2022 r., na którym Komisja wyda do niego opinię, odbędzie się 
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9 maja 2023 r., godz. 15.45. Zostanie na nie zaproszona Zastępca Prezydenta Miasta 
Ewa Weber.  

(***) 

Radny Gabriel Bodzioch zapytał o umowy z rodzinnymi domami dziecka, czy 
wynagrodzenia się zmieniły. 

Zastępca Prezydenta Miasta Ewa Weber odpowiedziała, że aneksy do umów są 
w trakcie przygotowywania, powołany został zespół, który opracuje regulamin oraz kryteria 
przyznawania wynagrodzeń. Uchwała została podjęta, aneksy do umów w jej zakresie 
zostały podpisane, a kwoty wypłacone. Rodziny, które chciały je podpisać tak zrobiły, jedna 
z rodzin nie podjęła takiej decyzji. Są kwestie, które wymagają ustaleń, to m.in. kryteria 
dla zadań, które będą realizowane.  

Radny Gabriel Bodzioch poprosił o przygotowanie informacji dotyczącej tej rodziny, 
która nie podpisała aneksu. 

(***) 

Komisja przyjęła protokół posiedzenia, które odbyło się 28 lutego 2023 r.  

(***) 

Kolejne posiedzenia Komisji odbędą się: 

• 25 kwietnia 2023 r., godz. 15.45; tematyka posiedzenia: dzierżawa obiektu przy 
ul. Sportowej na rzecz KKS "Kolejarz – Gliwice"; sprawy bieżące; 

• 9 maja 2023 r., godz. 15.45; tematyka posiedzenia: opinia do sprawozdania 
z wykonania budżetu miasta Gliwice za 2022 r. oraz informacji o stanie mienia 
jednostki samorządu terytorialnego; dostępność obiektów sportowych dla klubów 
i stowarzyszeń; sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 
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